
Terugkoppeling Scenario’s wind Provincie Utrecht
Dossier: RES / afweging kansrijke gebieden windenergie Provincie Utrecht

Inleiding op wat vooraf ging
 Na ondertekening van het klimaatakkoord Parijs heeft Nederland in 2019 het landelijk klimaatakkoord 

getekend. Om hier uitvoering aan de geven zijn regionale energiestrategieën, ook wel RES genaamd, 
vastgesteld. Leusden maakt deel uit van de RES Regio Amersfoort. 

 In juli 2022 heeft de provincie aan gemeenten een oproep gedaan om met extra gebieden voor 
windenergie te komen. In 2023 heeft hiervoor inwonerraadpleging plaatsgevonden waarna de 
Gedeputeerde Staten de meest kansrijke gebieden voor windenergie heeft vastgesteld in januari 2024. 

 In een brief aan de gemeenten verzoekt de provincie om voor het zomerreces een raadsbesluit te 
nemen over een procedure voor windenergie en/of zonne-energie.

 De brief van de provincie in samenhang met het coalitieakkoord vraagt van de gemeente opnieuw na 
te denken over haar bijdrage aan de RES voor zowel zonne- als windenergie.

Inleiding op wat nu wordt gevraagd 
 Het college gaat deze avond beeldvormend in gesprek met de raad over deze ontwikkelingen en 

consequenties. 
 Er worden twee scenario’s voorgesteld.

1. Geen grootschalige en industriële opwek van duurzame energie in het buitengebied.
2. Het bevoegd gezag voor een windpark langs de A28 bij de provincie laten, onder voorwaarden

Terugblik 

(Deze terugkoppeling uitvoeriger is dan gewoonlijk; wegens technische storing zijn er geen  
geluidsopnames van deze beeldvormende sessie)

VVD: 
- Is er ruimte voor een derde scenario? Zelf regie voeren. 

>> Wethouder antwoordt: nee, er is beperkte invloed.
- Consequentie motie in de Staten die is aangenomen, neemt dat druk weg op wind?

>> Wethouder antwoordt: motie is  gericht op wie heeft invloed op wind.  Als gemeente toch zelf 
actief iets doet? Blijven ze dan op de lijst? Ze komen achteraan? Mondelinge bevestiging: 
gemeente met bod komen achteraan. 
>> Antwoord ambtelijk: provincie kijkt naar regio. En naar balans op het net. Ook kansrijke 
gebieden aangewezen in gemeenten. Prov zal minder snel ingrijpen als gemeente zelf bod doet. 

GL-PvdA
- Provincie wil met betrokken gemeenten aan de slag. Het proces is minder strak dan wordt 

voorgesteld. Wat heeft overleg met collega’s opgeleverd? Hoe kunnen wij dit meenemen in de 
keuze waarvoor we moeten kiezen. 
>> Wethouder antwoordt dat proces minder strak zal zijn als leusden akkoord gaat met A28. 

- Geen energie stoppen in zaken die vrijwel zeker zijn..
>> Wethouder antwoordt dat 7 gemeentes gezamenlijk een bod op tafel leggen. 



>> Het gesprek verloopt niet tussen 3 gemeentes over 1 onderwerp. In OER A28 is dit wel zo. 
- Welke vormen van overleg zijn er nu al?

>> overleg met gemeentes, prov, defensie en andere partijen. Het complete resultaat zal worden 
gepresenteerd in een beeldvormende sessie aan de raad.   

D66
- Fractie is blij met raadsbrief er wordt veel duidelijk. Provincie is bevoegd gezag. Projectbesluit 

wordt voorbereid. 
- Wat gaat college doen om te zorgen dat Leusden op de kaart staat en er gebeurt wat Leusden wil.

>> Wethouder antwoord dat zelf regie voeren veel tijd vraagt. We zijn dan niet voor juli klaar. Dit is 
niet haalbaar. Daarom heeft college dit niet meegenomen als scenario in het voorstel.

- Criteria zijn handig, we weten waar we het over hebben. Hoe verklaart wethouder dat weerstand 
van Leusdenaren een criterium is? Waarom niet kijken naar voorstanders? 
>> wethouder antwoord hierop dat criteria zijn gekozen. 

Lokaal Belangrijk:
- A28 voorrang, wat kan er dan aan gedaan worden dat Moorsterweg dan echt niet doorgaat.
- Moorsterweg: wie zijn de eigenaren?

>> Wethouder antwoordt dat dit niet bekend is, maar ook niet van belang voor college. 
Sociaal Leusden.

- Leusden heeft zich verbonden aan 0,5 TWh. Niet aan zonne- of windenergie. 
Jammer dat we het niet hebben over de energiestrategie

- Er zijn geen windmolens nodig, klopt dat?
>> Wethouder antwoordt: RES bod eist meer. 

CU-SGP
- Fractie heeft behoefte aan 3de scenario: stap naar voren, houd regie in wat er gebeurt. 
- Zelf met plannen komen, zelf kaders en randvoorwaarden scheppen zou meer regie opleveren.

CDA
- Is de titel van het voorstel: Niet A28 wel Moorsterweg?

>> Wethouder antwoordt dat deze interpretatie goed is.
- Titel scenario: wel alleen A28?

>> Wethouder antwoordt dat deze interpretatie goed is. 
- Fractie constateert dat er niet veel invloed is. Het nakomen coalitieafspraken, levert grotere crisis 

in bestuur op. 
Leusden Vooruit

- Aanname als we vasthouden aan coalitieakkoord komt Moorsterweg in beeld. 
GL-PvdA

- Voorstel van fractie, de lijn van CDA volgend: niet alle energie steken in mitsen en maren maar 
kiezen voor A28 onder voorwaarden dat wij dan condities en voorwaarden kunnen stellen. 

D66
- Ontstaat er een bestuurscrisis als we kiezen voor windmolens? 
- Wat gaat reactie gemeente zijn?

>> Wethouder antwoordt dat hij nog in overleg is met de collega’s uit de regio. Het bod ligt er nog 
steeds. In 2025 moet RES regio concreet gaan leveren. Van moorsterweg afkomen: door samen in 
regio te gaan voldoen aan totale bod. Hiervoor wordt in regio overleg gevoerd. Samen 
voorwaarden opstellen. 



Lokaal Belangrijk
- hoe kan Moorsterweg echt van tafel? 

VVD
- Met inbreng van CDA en wethouder snap ik dat scenario 2 beantwoordt aan voorkeuren van VVD 

en dan hoeven we daar niet lang over te soebatten. 
CDA

- Fractie roept raadsleden op om te laten zien wat je concreet voor elkaar kunt boxen. Serieuze klus 
te doen. Samen uit samen thuis, wat is kans bij scenario 1?

CU-SGP
- Scenario 3 is te duur.
- Scenario 2 wenselijk, maar wel eigen regie houden. Hoe meer wij zelf kaders en randvoorwaarden  

scheppen richting de provincie. 
D66

- Fractie constateert dat wethouder coöperatief is in de regio. Constatering. 
CU-SGP

- Wethouder constructief  in regio actie. Wanneer zien we dit terug?
>> op 17 april regionale RES avond. 

CDA
- Fractie geeft winstwaarschuwing: het komt er op aan dat we burgers die in verzet zijn gekomen 

uitleggen wat we kunnen leveren. Hoever kunnen we komen met behoeden scenario 
Moorsterweg wat echt niemand wil. Extra aandacht voor mens en dier 

VVD
- Lokaal eigenaarschap zou VVD willen. 

Kramer vat aan het einde samen wat is opgehaald:
- Deel van de fracties geven beeld terug: ga door met A28
- Deel van de fractie geven beeld terug: voorbehoud, vanuit mening keizer die hier tegen heeft 

gestemd. 

Afronding
 Tijdlijn die college in de raadsbrief heeft meegegeven: 

- op 17 april is een regionale raadsledenbijeenkomst over de RES Regio Amersfoort,
- op 18 april vindt een beeldvormende avond plaats over OER A28, 
- op 23 mei beslist de raad over strategische keuze grootschalige zonne- en winenergie; 
- op 27 juni beslist de raad over het antwoord aan de provincie.


